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§ 1 Godkännande av föredragningslistan 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 
sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 
 
§ 2 Utöka öppettiderna på öppna förskolan i Hökarängen 
Anmälan av två medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda två medborgarförslag från Isabelle 
Welch och Tobias Jakobsson om att utöka öppettiderna på öppna förskolan i Hökarängen. 
 
Ärendet 
I varsitt medborgarförslag föreslår Isabelle Welch och Tobias Jakobsson att stadsdelsnämnden 
ska utöka öppettiderna på öppna förskolan i Hökarängen.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslagen och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-14. 
Dnr FAR 2022/86 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Milla Eronen m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Milla Eronen m fl (V)  
 
Vi välkomnar detta förslag och många önskar få tillbaka de ursprungliga öppettiderna 
måndag-torsdag. 
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§ 3 Skatepark i Farsta - en utveckling av aktivitetsytan i Farstaängsparken 
Svar på medborgarförslag 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 
medborgarförslag från Martin B Nagy: Skatepark i Farsta – en utveckling av aktivitetsytan i 
Farstaängsparken. 
 
Ärendet 
Martin B Nagy har lämnat ett medborgarförslag om att en så kallad streetskate-anläggning 
ska anläggas på de stora centrala gräsytorna i Farstaängen. Sedan ett par år pågår en 
omfattande upprustning av parken Farstaängen. Den genomförs i etapper och de ytor som 
Nagy pekar på ligger i den sista etappen, för vilken projektering ligger ett par år fram i tiden. 
Det finns flera behov av och önskemål om funktioner som ska inrymmas i den sista etappen. 
Under projekteringen kan även förutsättningarna för en mindre skate-anläggning utredas. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-11. 
Dnr FAR 2021/644 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Milla Eronen m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Milla Eronen m fl (V)  
 
Vi ser positivt på förvaltningens svar. För att säkerställa finansieringen så ser vi gärna att 
förvaltningen i samarbete med en skate-förening ansöker bidrag från Allmänna arvsfonden, 
man kan få upp till 50% av kostnaden ersatt. 
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§ 4 Bygg ut och utveckla utegymmet på Gubbängsfältet 
Svar på två medborgarförslag 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på två 
medborgarförslag från Julia Willgård och Ellinor Jonasson om att bygga ut och utveckla 
utegymmet på Gubbängsfältet. 
 
Ärendet 
I varsitt medborgarförslag föreslår Julia Willgård och Ellinor Jonasson att det nya 
utegymmet på Gubbängsfältet ska utvecklas och kompletteras med fler redskap som är 
rörliga och inte bygger på den egna kroppen som redskap. Utegymmet på Gubbängsfältet var 
klart hösten 2021.  
 
Förvaltningen har förståelse för att det finns olika önskemål om hur ett utegym ska utformas. 
Men efter en genomgång av redskapens funktion anser förvaltningen att gymmet fyller sitt 
ändamål. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-01. 
Dnr FAR 2021/597 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 Sätt upp korgar för discgolf på Gubbängsfältet 
Svar på medborgarförslag 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden bifaller ett medborgarförslag om att sätta upp korgar för discgolf på 
Gubbängsfältet. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslås att 2-3 korgar för discgolf ska sättas upp på Gubbängsfältet. 
Korgarna ska vara till för att öva puttar, vilket är ett viktigt moment i discgolf.  
 
Förvaltningen är positiv till idén och föreslår att stadsdelsnämnden bifaller förslaget. 
Kostnaden för tre korgar uppskattas till cirka 30 000 kronor, vilket ryms inom årets budget. 
Under förutsättning av nämndens beslut kan korgarna alltså sättas upp i år. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-10. 
Dnr FAR 2021/596 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 Finns det en tystnadskultur i stadsdelsförvaltningen och/eller nämnden? 
Svar på skrivelse från SD 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 
Sverigedemokraterna om huruvida det finns en tystnadskultur i stadsdelsförvaltningen 
och/eller nämnden. 
 
Ärendet 
I en skrivelse till stadsdelsnämnden frågar Sverigedemokraterna om det finns en 
tystnadskultur i stadsdelsförvaltningen och/eller nämnden. Skrivelsen har sin grund i en 
rapport som granskar om det förekommer en tystnadskultur kopplat till kriminella strukturer 
bland anställda i Göteborgs stad.  
 
Förvaltningen arbetar lokalt, och även centralt i staden, genom olika nätverk, med att aktivt 
förebygga och motverka hot och otillbörlig påverkan kopplat till kriminella strukturer. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-19. 
Dnr FAR 2021/757 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Vi tackar förvaltningen för svaret och avser återkomma i ämnet vid senare tillfälle då 
samtliga av stadens nämnder besvarat vår skrivelse. 
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§ 7 Försäljningen av fd Gubbängens gymnasium och Gubbängshallen till 
privatskolekoncernen Internationella Engelska Skolan 
Svar på skrivelse från S och V 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet om försäljningen av fd Gubbängens gymnasium och 
Gubbängshallen till privatskolekoncernen Internationella Engelska Skolan. 
 
Ärendet 
I en skrivelse till stadsdelsnämnden ställer Socialdemokraterna och Vänsterpartiet frågor 
relaterade till Stockholms stads försäljning av före detta Gubbängens gymnasium och 
Gubbängshallen till skolkoncernen Internationella Engelska Skolan (IES). Partierna undrar 
om förvaltningen har varit remissinstans, om IES ingår i något lokalt trygghetsarbete och om 
förvaltningen har fått information om hur försäljningen påverkar lokala idrottsföreningar.  
 
Förvaltningen har inte varit remissinstans gällande försäljningen. I dagsläget ingår inte IES i 
något lokalt trygghetsarbete, men förvaltningen vill förbättra samverkan med alla friskolor i 
stadsdelsområdet. Vi har inte fått någon information om hur idrottsföreningarna påverkas av 
försäljningen. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-23. 
Dnr FAR 2022/96 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 Föreningsbidrag 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden fördelar föreningsbidrag 2022 enligt förvaltningens förslag. 
 
Ärendet 
Farsta stadsdelsnämnd fördelar årligen bidrag till föreningar. Sammanlagt 32 föreningar har 
lämnat in 34 ansökningar om bidrag för 2022. Förvaltningen föreslår att 26 av dessa 
föreningar beviljas bidrag om sammanlagt 700 000 kronor. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-21. 
Dnr FAR 2022/95 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Vi noterar med belåtenhet att förvaltningen gjort en skarp genomlysning av 
bidragsansökningarna vilket resulterat i betydande neddragningar för ett flertal ansökningar 
och besparingar på närmare 700,000:-. 
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§ 9 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Konsthall C om Konst i 
förskolan 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden tecknar en överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap (IOP) 
med Konsthall C om Konst i förskolan under åren 2022-2024 enligt bilaga till 
tjänsteutlåtandet. 
 
Ärendet 
Förvaltningen föreslår att nämnden tecknar en överenskommelse om idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) med Konsthall C om Konst i förskolan under åren 2022-2024.  
 
Verksamheten ska bidra till att utmana barnens uppfattning om vad konst kan vara och 
inspirera till kreativt tänkande genom eget skapande. Inom ramen för satsningen genomförs 
workshops där konstpedagoger möter barn och pedagoger på den egna förskolan och ger 
pedagogerna nya metoder för hur konst kan används i förskolemiljö. Avslutningen varje år är 
en utställning på Konsthall C. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-16. 
Dnr FAR 2021/835 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Farsta föreningsråd om 
nationaldags- och midsommarfirande 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden tecknar en överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap (IOP) 
med Farsta föreningsråd om nationaldags- och midsommarfirande under åren 2022-2024 
enligt bilaga till tjänsteutlåtandet. 
 
Ärendet 
Förvaltningen föreslår att nämnden tecknar en överenskommelse om idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) med Farsta föreningsråd om nationaldags- och midsommarfirande under 
åren 2022-2024. Syftet med överenskommelsen är att upprätthålla gemensamma traditioner, 
skapa lokal stolthet, möten och sammanhållning.  
 
För att få kontinuitet och förutsägbarhet i verksamheten föreslås en överenskommelse som 
gäller under en treårsperiod. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-01-13. 
Dnr FAR 2021/836 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Karin Lekberg (S) och Rikard Werge (L) anmälde jäv och lämnade sammanträdet medan 
ärendet behandlades. 
 
 
 
  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
17 MARS 2022 

SIDA 14 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 11 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med FOC Farsta Ishockey om en 
syntetisbana i Hökarängen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden tecknar överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap (IOP) med 
FOC Farsta Ishockey om drift och bemanning av en syntetisbana i Hökarängen under åren 
2022-2025 enligt bilaga till tjänsteutlåtandet. 
 
Ärendet 
Förvaltningen föreslår att nämnden tecknar en överenskommelse om idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) med FOC Farsta Ishockey om drift och bemanning av en syntetisbana i 
Hökarängens centrum under åren 2022-2025.  
 
Syftet med överenskommelsen är att på ett kostnadseffektivt sätt tillföra en aktivitet på en 
plats som upplevs som öde, tom och otrygg under årets mörka period. Genom att få fler att 
vistas på torget ökar trygghetskänslan. Satsningen är en av de platsaktiverande åtgärder i 
Hökarängen som beskrivs i nämndens verksamhetsplan 2022. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-14. 
Dnr FAR 2022/74 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12 Brukarundersökning 2021 inom äldreomsorgens dagverksamhet 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 2021 års brukarundersökning 
inom äldreomsorgens dagverksamhet. 
 
Ärendet 
Stockholms stad utvärderar regelbundet insatser och service till invånarna genom 
brukarenkäter. Det är Socialstyrelsen som årligen utför undersökningen Så tycker äldre om 
äldreomsorgen i hela landet. Förvaltningen redovisar resultatet av 2021 års undersökning 
avseende kommunal dagverksamhet i Farsta. Undersökningen visar likt tidigare år på goda 
resultat och att brukarna är nöjda och trygga med dagverksamheten. Resultatet används som 
en del i förvaltningens systematiska kvalitetsarbete och handlings- och åtgärdsplaner utarbetas. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-01-14. 
Dnr FAR 2022/26 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Det är av stor vikt att de äldre känner trygghet i vardagen och att man har inflytande över  
sin egen livssituation. Våra äldres omsorg ska präglas av inflytande och lyhördhet för varje  
enskild persons önskemål. 
 
När allt fler äldre lever i ensamhet och social isolering är det viktigt att staden uppmuntrar 
till fysisk aktivitet och rörelse. Motion kan förebygga många åldersrelaterade sjukdomar och 
har även en positiv inverkan på den mentala hälsan.  
 
Stockholms äldre förtjänar Sveriges bästa äldreomsorg, Sverigedemokraterna kan inte  
acceptera att människor blir socialt isolerade. Alla människor ska kunna åldras med 
värdighet,  den dag man får svårt att klara sig själv ska samhället gå in och erbjuda den hjälp 
som behövs för ett tryggt och meningsfullt liv. 
 
Brukarundersökningen visar på ett gott resultat gällande nöjdheten överlag, dock är 
svarsfrekvensen på undersökningen låg (61% ) med en tydlig dominans av svar från kvinnor 
(73%), inom detta finns plats för förbättring. 
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§ 13 Brukarundersökningar 2021 inom verksamhetsområdet stöd och service 
till personer med funktionsnedsättning 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av brukarundersökningar 2021 
inom verksamhetsområdet stöd och service till personer med funktionsnedsättning. 
 
Ärendet 
En stadsövergripande brukarundersökning inom verksamhetsområdet funktionsnedsättning 
genomfördes under hösten 2021. Den riktade sig till samtliga personer som har en insats i 
form av daglig verksamhet, servicebostad eller gruppbostad.  
 
Förvaltningen redovisar resultaten på tre nivåer: staden som helhet, samtliga brukare som har 
beviljats en insats av stadsdelsnämnden och stadsdelsnämndens verksamheter i egen regi och 
på entreprenad. Resultatet är varierande men förvaltningens sammanfattande bedömning är 
att brukarna överlag förefaller nöjda. Samtidigt behövs ett fortsatt förbättringsarbete, bland 
annat när det gäller kommunikationen med brukarna. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-21. 
Dnr FAR 2022/9 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 14 Förordnande av tjänstepersoner vid stadsdelsförvaltningen avseende 
polishandräckning enligt LVU 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden förordnar Jennifer Thunström, biträdande enhetschef vid 

barnenheten, och Sara Borgia, biträdande enhetschef vid ungdomsenheten, båda inom 
avdelningen för individ- och familjeomsorg, med rätt att begära biträde av 
Polismyndighet eller Kriminalvård enligt 43 § 1 st 2 p LVU för att genomföra beslut om 
vård eller omhändertagande. Jennifer Thunströms förordnande gäller från och med den 3 
maj 2022 då hon tillträder sin tjänst.  

2. Nämndens tidigare förordnanden av biträdande enhetschef Jessica Dahlberg Fundin och 
socialsekreterare Andrea Lilliehorn upphör att gälla.  

3. Beslut som fattas av namngivna tjänstepersoner anmäls och protokollförs vid sociala 
delegationens nästa sammanträde. Delegationens protokoll anmäls sedan vid nämndens 
nästa sammanträde. 

 
Ärendet 
Nämnden har genom tidigare beslut förordnat ett antal tjänstepersoner vid socialtjänstens 
enhet för barn och enhet för ungdom med rätt att enligt 43 § 1 st 2 p LVU begära biträde av 
Polismyndighet eller Kriminalvård för att genomföra beslut om vård eller omhändertagande. 
Personalförändringar inom enheterna innebär att en ny biträdande enhetschef inom vardera 
enheten behöver förordnas och att ett par förordnanden ska upphöra. 
 
Under förutsättning av nämndens beslut kommer följande tjänstepersoner att vara förordnade 
enligt 43 § 1 st 2 p LVU: 
 

Vid enheten för barn:  
• Enhetschef Pernilla Falk  
• Biträdande enhetscheferna Kerstin Almgren, Åsa Björnstedt, Julissa Fällgren 

och, från och med den 3 maj 2022, Jennifer Thunström 
Vid enheten för ungdom:  
• Enhetschef Magda Välikoski 
• Biträdande enhetscheferna Annica Blom, Sara Borgia och Maria Rangdag 
• Socialsekreterarna Amra Adzemovic och Angelica Sundborg 

 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-16. 
Dnr FAR 2022/108 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 Fyllnadsval till stadsdelsnämndens utvecklings- och näringslivsråd 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden utser Johanna Mathiasson (V) till ny ledamot i nämndens utvecklings- 
och näringslivsråd istället för Malin Broman (V), som har lämnat sitt uppdrag i nämnden. 
 
Ärendet 
Vid årsskiftet lämnade Malin Broman (V) sitt uppdrag som ersättare i nämnden, och därmed 
även uppdraget som ledamot i utvecklings- och näringslivsrådet. Nämnden behöver därför 
utse en ny ledamot i rådet.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden utser ny ledamot i utvecklings- och näringslivsrådet 
utifrån partiernas yrkanden vid sammanträdet. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-16. 
Dnr FAR 2022/75 
 
Förslag till beslut 
Kjell Backman m fl (S) och Milla Eronen m fl (V) yrkade att nämnden skulle utse Johanna 
Mathiasson (V) till ny ledamot i nämndens utvecklings- och näringslivsråd – se BESLUT 
ovan. I detta instämde ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L) och Lisa 
Carlbom (MP).  
 
Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle utse Leif Söderström (SD) som ny ledamot 
i rådet – se Reservation nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förslag från Socialdemokraterna, Moderaterna, Vänsterpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet. 
 
Omröstning begärdes och var sluten eftersom ärendet avser val  
Kristina Lutz (M) och Kjell Backman (S) utsågs till rösträknare. Sekreteraren upplyste om 
vilka krav som gäller för valsedlarna. De röstande avgav sina valsedlar.  
 
Omröstningsresultat  
Antalet avgivna röster var tretton. Samtliga valsedlar var giltiga. Rösterna räknades. Nio 
röster tillföll Johanna Mathiasson (V), en röst tillföll Leif Söderström (SD) och tre röster var 
blanka. Ordföranden fann att nämnden efter omröstning beslutat att utse Johanna Mathiasson 
(V) till ledamot i utvecklings- och näringslivsrådet. 
 
Reservation  
Leif Söderström (SD) 
 
Sverigedemokraterna yrkar att nämnden utser Leif Söderström (SD) till ny ledamot i 
nämndens utvecklings- och näringslivsråd. 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
17 MARS 2022 

SIDA 19 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 16 Ekonomisk månadsrapport februari 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för februari 2022. 
 
Ärendet 
Sammantaget förväntas verksamheterna redovisa en budget i balans för verksamhetsåret 
2022. Överskott prognostiseras inom förskoleverksamhet och ett underskott prognostiseras 
inom individ- och familjeomsorg.  
 
Vid inledningen av 2022 ses fortsatt de ekonomiska konsekvenserna av covid-19-pandemin 
som påverkar förvaltningens utfall. I prognosen förutsätts att nämnden får statlig ersättning 
för sjuklönekostnader till och med mars. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-10. 
Dnr FAR 2022/147 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
 
  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
17 MARS 2022 

SIDA 20 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

REMISSER OCH YTTRANDEN 
 
§ 17 Reviderad framkomlighetsstrategi 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till reviderad framkomlighetsstrategi. 
 
Ärendet 
Trafiknämnden fick i kommunfullmäktiges beslut om budget 2020 och 2021 i uppdrag att 
påbörja en revidering av stadens nuvarande framkomlighetsstrategi. Syftet med strategin är 
att beskriva hur stadens vägar och gator kan användas och utvecklas på bästa sätt i den 
växande staden. Utgångspunkten för strategin är Vision 2040 och stadens översiktsplan.  
 
Förvaltningen är positiv till trafiknämndens förslag. Det är väl genomarbetat, tydligt och har 
bra intentioner. Vi bedömer att de övergripande planeringsinriktningarna är relevanta och vi 
instämmer helt i att kollektivtrafiken ska vara ryggraden i stadens transportsystem.  
 
Utifrån ett lokalt Farstaperspektiv vill vi lyfta det positiva med fler korttidsparkeringar för 
näringslivet och hemtjänsten. Vi vill peka på behovet av fler laddplatser och bättre 
tvärförbindelser för kollektivtrafiken. Förvaltningen ser ett behov av gemensamma tag för 
större projekt som kopplingar över Nynäsvägen och bullerdämpande åtgärder. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-04. 
Dnr FAR 2021/849 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 18 Ansökan om serveringstillstånd för restaurang Tanto Beach House vid 
Hökarängsbadet 
Svar på remiss från socialnämnden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till socialnämnden som svar 
på remissen av ansökan om serveringstillstånd för restaurang Tanto Beach House vid 
Hökarängsbadet. 
 
Ärendet 
Restaurang Tanto Beach House vid Hökarängsbadet har ansökt om stadigvarande 
serveringstillstånd. Ansökan gäller fullständiga rättigheter med en serveringstid i 
uteservering alla veckodagar klockan 11.00 – 23.00.  
 
Förvaltningen föreslår att serveringstillståndet beviljas från tidigast klockan 17.00 på 
vardagar med tanke på att många barn besöker badet på dagtid. I övrigt har förvaltningen 
inga invändningar mot ansökan. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-02-23. 
Dnr FAR 2022/110 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Milla Eronen m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Milla Eronen m fl (V)  
 
Drunkning är associerat med alkoholkonsumtion. Med anledning av detta ser vi positivt på 
förvaltnings förslag att begränsa serveringen kl. 17:00. Men vi vill även att all personal som 
serverar alkohol ska ha genomgått  stadens utbildningen i säker alkoholservering, ”STAD” , 
för att säkerställa att inte någon blir överserverad. Vi vill att detta villkoras för att få 
alkoholtillståndet. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 
 
§ 19 Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande beslut för kvartal 4 år 2021 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 
IVO för kvartal 4 år 2021 av ej verkställa gynnande beslut enligt socialtjänstlagen och lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade. 
 
Ärendet 
Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen 
(SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de 
gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 
Även avbrott i verkställighet ska rapporteras om avbrottet är längre än tre månader.  
 
För det fjärde kvartalet 2021 har förvaltningen rapporterat ett verkställt och fyra ej 
verkställda beslut om LSS-boende. I två fall har brukare tackat ja till erbjudande med 
inflyttning i januari. Inom äldreomsorgen har fjorton ej verkställda beslut om boende 
rapporterats. Alla har tackat nej till flera erbjudanden. Inom individ- och familjeomsorgen 
har ett beslut om stödboende inte kunnat verkställas i tid. Ärendet har dock avslutats sedan 
den sökande hittat boende i annan kommun. Inga covidrelaterade dröjsmål med 
verkställighet har rapporterats från någon av verksamheterna. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-01-24. 
Dnr FAR 2022/38 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 20 Protokoll från pensionärsrådet den 7 mars 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från pensionärsrådet den 7 mars 2022 till handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 21 Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 7 mars 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 7 mars 2022 till 
handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 22 Protokoll från miljörådet den 10 februari 2022 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från miljörådet den 10 februari 2022 till handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 23 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens sammanställning över beslut enligt delegering och 
övriga anmälningsärenden till handlingarna. 
 
Ärendet 
 
 Ordförandens beslut enligt delegering 

Stadsdelsnämndens ordförande har fattat följande beslut enligt nämndens delegering 
enligt 6 kap 39 § KL den 14 december 2017 § 11 (dnr 1.1-706/2017) till ordföranden att 
besluta på nämndens vägnar i ärenden som är så brådskande att nämndens avgörande 
inte kan avvaktas. 

 
1. 2022-02-06: Upphävande av beslut om stängt nämndsammanträde den 10 februari 

2022. Dnr FAR 2022/78. 

 
 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 
anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 
nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 

 
1. 2022-01-10: Förlängning av avtal med People Productions Sweden AB om 

pedagogiska bemanningstjänster 2020, avtalsområde 2 – förskola. Avtalen förlängs 
för perioden 2022-08-01 – 2023-07-31. Dnr FAR 2021/705. (8:11) 

2. 2022-01-18: Förlängning av avtal med Humly Edtech AB och Bemannia AB om 
pedagogiska bemanningstjänster 2020, avtalsområde 2 – förskola. Avtalet förlängs 
för perioden 2022-08-01 – 2023-07-31. Dnr FAR 2021/705. (8:11) 

3. 2022-02-08: Beslut om tillförordnad stadsdelsdirektör och ombud att föra nämndens 
talan under perioden 25 februari – 5 mars 2022. Dnr FAR 2022/76. (Enligt 
nämndbeslut 2020-10-22, dnr FAR 2020/492.) 

4. 2022-02-20: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid utbildningsförvaltningen att 
för nämndens räkning genomföra upphandling av systemstöd för stadens 
pedagogiska verksamheter avseende schema, frånvaro/närvaro, elevdokumentation 
samt planering och bedömning. Dnr FAR 2022/98. (8:12) 

5. 2022-02-22: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid serviceförvaltningen att för 
nämndens räkning genomföra upphandling av lekmaterial 2022. Dnr FAR 2022/130. 
(8:12) 

6. 2022-02-24: Rättegångsfullmakt för Sara Borgia, biträdande enhetschef vid 
ungdomsenheten. Dnr FAR 2022/138. (Enligt nämndbeslut 2020-10-22, dnr FAR 
2020/492.) 
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 Tjänstepersons beslut enligt delegering som kan överklagas enligt bestämmelsen 
om laglighetsprövning i 13 kap kommunallagen  
Som kommunmedlem har man enligt 13 kap kommunallagen rätt att få lagligheten i 
kommunens beslut prövade. Möjligheten finns dock inte om det i lag eller annan 
författning finns särskilda bestämmelser om överklagande av det aktuella beslutet. Här 
redovisas de beslut vars laglighet kan prövas. 
 
Överklagandet görs skriftligt till Förvaltningsrätten i Stockholm och ska ha kommit in 
inom tre veckor från den dag då det tillkännagavs på stadens anslagstavla att protokollet 
över beslutet hade justerats. I överklagandet anges de omständigheter som överklagandet 
grundas på, alltså varför man anser att beslutets laglighet ska prövas. 
 
1. 2022-01-25: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen om ekonomiskt bistånd till 

egenavgift vid akutboende 2021-12-14 och 2021-12-16 – 2021-12-31. Dnr FAR 
2022/1-2. 

2. 2022-01-27: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen om ekonomiskt bistånd till 
matpengar för februari 2022. Dnr FAR 2022/1-3. 

3. 2022-02-15: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen om ekonomiskt bistånd till 
tillfälligt boende 2022-02-16 – 2022-03-16. Dnr FAR 2022/1-4. 

4. 2022-02-17: Beslut enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen om ekonomiskt bistånd till 
egenavgift vid akutboende 2022-01-01 och 2022-01-13 – 2022-01-25. Dnr FAR 
2022/1-5. 

 
Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2022-02-24. 
Dnr FAR 2021/791 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga förvaltningens 
sammanställning över beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden till 
handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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ÖVRIGT 
 
§ 24 Nämndens frågor och information från förvaltningen 
 
 
Inför dagens sammanträde hade Socialdemokraterna och Vänsterpartiet lämnat in följande 
frågor: 
 

Äldreomsorgen 
1) Vi undrar hur grundbemanningen inom äldreomsorgen utvecklats och vilka 

slutsatser/lärdomar man dragit av pandemin? 
Förvaltningens svar: Viss överbemanning finns inom enheterna för att parera 
korttidsfrånvaro. Andel timanställda har minskat och bitvisvis har förstärkning 
gjorts inom chefsorganisationen. Några lärdomar från pandemin är vikten av nära, 
tillgängligt och synligt ledarskap. Viktigt att ha uppdaterade kunskaper och basala 
hygienrutiner, att hålla förråd av förbrukningsmateriel. Svårigheter att hantera 
informationsflödet, framför allt initialt. 
 

2) Vi önskar en uppföljning av heltidsresan, hur utvecklingen ser ut nu? 
Förvaltningens svar: Arbetet går mycket bra. När vi började i mars 2021 hade vi 
11,5 procent deltidsanställda i förvaltningen och nu har vi 8,5 procent. För 
äldreomsorgen är siffrorna 24 procent för 2021 och 16 procent för 2022. Hur många 
personer som önskar en heltid av dem har vi precis gått ut med en ny enkät om, så 
där har vi inget svar i nuläget. 

 
Ukraina 
3) Stiftelsen Stora Sköndal har 40 platser klara för människor från Ukraina. Är det 

förvaltningen som administrerar detta? 
Förvaltningens svar: Det är socialförvaltningen som sköter detta. 

 
Inför dagens sammanträde hade Lisa Carlbom (MP) frågat vilket stöd i minoritetsspråk som 
förskolebarn i Farsta kan få på förskolan. Avdelningschef Ingalill Gustavsson lämnade 
följande svar: 
 
Barn som tillhör de nationella minoriteterna ska stödjas i sin språkutveckling i sitt nationella 
minoritetsspråk och främjas i sin utveckling av en kulturell identitet. Förvaltningens 
förskolor ska ge varje barn förutsättningar att utveckla både det svenska språket och det egna 
nationella minoritetsspråket.  
 
Språkinventering 
Förvaltningen gör årligen en språkinventering som används på förskolorna för att säkerställa 
att barnen i förskolans verksamhet får komma i kontakt med sina andra språk än svenska. 
Medarbetares språkkompetens kartläggs också och används och fördelas på enhetens 
förskolor utifrån behov. Minoritetsspråken följs upp på förvaltningsnivå för analys om det 
finns det tillräckligt stort underlag för specifika satsningar utifrån barns behov och 
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vårdnadshavares önskemål. En samverkan kan ske med närliggande stadsdelar och övriga 
inom staden och kan föreslå en placering på en enhet som ex. är helt finskspråkig.  
 
Lärmiljöer och material 
Förskoleenheternas ledning arbetar kontinuerligt med organisering av resurser utifrån de 
behov som identifierats inom förskolorna kring nationella minoriteter. Det finns material, 
litteratur och digitala verktyg som kan användas i arbetet på förskolorna för att tydliggöra 
och stärka barnen i sitt nationella minoritetsspråk. En översyn av riktat material har precis 
gjorts och inköp av material pågår för att ta fram enhetliga och språkstimulerande 
språkväskor till alla enheter. Innehållet i språkväskorna är pedagogiskt material som kan 
användas i barnens lärmiljöer och som bidrar till att stödja de nationella minoritetsspråken.  
 
Samverkan 
Samverkan med biblioteken är en viktig del i arbetet och en ökning av samarbetet ska ske 
under kommande år. Tillsammans ska förskola och bibliotek bidra till att gemensamt stärka 
det språkutvecklande arbetet som främjar barns läs- och skrivutveckling, intensifiera 
aktiviteter och arbetet med medveten högläsning, boksamtal, sagoberättande i dialog med 
biblioteken, att samtala om det lästa och knyta högläsningen och samtal till olika språk 
däribland nationella minoriteter samt pågående projekt och intressen hos barnen i förskolan. 
Farsta stödjer en lokal finsk intresseförening som verkar för att familjer som önskar att deras 
barn ska komma i kontakt med finska språket kan träffas regelbundet på helger. Tankar om 
att utveckla arbete med ambulerande finsk pedagog om intresse finns. 
 
Utvecklingsarbete                                                                                                                                                                                                                                                                                                       
Statsbidrag är sökt för att kunna utveckla arbetet ytterligare. Om förvaltningen får statsbidrag 
finns det planer på att anställa en kultur- och språkstödjare för att säkerställa och utveckla 
arbetet och kulturen kring nationella minoriteter. Förvaltningens intentioner är att strukturera 
arbetet ytterligare samt synliggöra de nationella minoriteternas språk och kulturer i 
förskolans verksamhet. 
 
Minoritetsspråk 2021 
Finska    26  
(Antal barn som har finska som identitetsspråk: 3) 
Jiddisch            0 
Meänkieli           0 
Romani chib            4       
(Antal barn som har romani chib som identitetsspråk: 1) 
Samiska            0 
 
 
Vid nämndens behandling av verksamhetsberättelse och bokslut för 2021 vid sammanträdet 
den 10 februari frågade Socialdemokraterna och Vänsterpartiet vad underskottet om 10 
miljoner kronor inom individ- och familjeomsorgens verksamhetsområde barn och unga 
innebär för den verksamheten framöver. Avdelningschef Therése Grahn redogjorde för de 
åtgärder som förvaltningen genomför och planerar för att komma tillrätta med underskottet. 
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Vid samma tillfälle bad Socialdemokraterna och Vänsterpartiet också om aktuell information 
om arbetet inom ramen för trygghetssatsningen Farstalyftet. Förvaltningschef Gunilla 
Ekstrand berättade att Farstalyftet startade 2018 efter inspiration från Skarpnäck. Stiftelsen 
på rätt väg (SPRV) upphandlades för att vara den samordnande parten i insatsen. Efter en tid 
anslöt Familjebostäder till samarbetet. 
 
Insatsen har två ben. Det ena är att finnas ute på plats i området onsdag-lördag kväll och 
förstärka den upplevda tryggheten. Det andra är att jobba motiverande med gruppen unga 
vuxna i riskzon för att få dem till studier eller arbete. Två dagar i veckan ronderar 
Farstalyftet Familjebostäders fastigheter. 
 
Inom ramen för insatsen ger SPRV unga vuxna anställningar som ungdomsvärdar.  
Inför det att avtalet med SPRV löper ut har förvaltningen låtit göra en extern utvärdering av 
insatsen. Utvärderingen visar bland annat att uppdraget med rondering ute har fungerat bra. 
Uppdraget att arbeta motiverande med unga vuxna har varit svårare. Vi jobbar också med en 
egen behovsanalys. Det är tydligt att behovet har förändrats sedan 2018. Till exempel märks 
inte gruppen unga vuxna längre som utåtagerande och ordningsstörande ute på gator och 
torg.  
 
Det pågående arbetet löper på bra. Farstalyftet har just nu fyra ungdomsvärdar. De deltar 
varje fredag på helgsamverkan och varje lördag besöker de spontanfotbollen på Farsta IP. 
Varje måndag rapporterar de till förvaltningen och Familjebostäder. De felanmäler i Tyck 
till-appen och lägger in avvikelser i förvaltningens digitala trygghetskartering. När vi har 
ordnat med aktiviteter i Farsta strand har de varit på plats. 
 
 
Förvaltningschefen lämnade även följande information: 
 
• Vaccination i Fagersjö 
Vi hade under veckan 21-25 februari en satsning på att höja vaccinationsgraden i Fagersjö. 
Regionens vaccinationsbuss var vid tre tillfällen på Mötesplatsen i Fagersjö. För att nå ut till 
målgruppen använde sig arbetsgruppen av sociala medier, stadsdelsmammorna, 
flygbladsutdelning och samtal med personer i Fagersjö. Arbetsgruppen träffade även imamen 
i Rågsveds moské som vid en fredagsbön informerade om värdet av vaccinering. Vid de tre 
tillfällena vaccinationsbussen besökte Fagersjö gick sammanlagt 82 personer dit och 
vaccinerade sig för sin första, andra eller tredje spruta. 
 
• Trygghetsskapande i Farsta strand 
Den 15 november genomfördes en uppskattad och välbesökt trygghetsvandring i Farsta 
strand med fokus på Brunskogsbacken och Ullerudsbacken. Den följdes upp av en liknande 
grillning och barnshow den 29 december där vi återkopplade hur vi ska gå vidare med 
åtgärderna från vandringen.  
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Onsdag den 9 mars genomförde förvaltningen i samarbete med Familjebostäder, polisen och 
Svenska kyrkan en lyckad träff med fokus på trygghet i Farsta strand. Strax under 200 
personer deltog och stadsdelsförvaltningens trygghetsvärdar grillade 150 hamburgare till 
glada och hungriga barn och vuxna. Förvaltningen hade även bjudit in Andréa Arlid, en lokal 
artist för att uppträda med barnshowen ”Avatara landar”. Genom att bjuda på mat och 
barnshow möjliggör förvaltningen för stressade småbarnsföräldrar att delta i det 
trygghetsskapande arbetet. Tanken är att man istället för att laga middag kan ta sig till träffen 
där barnen får mat och underhållning samtidigt som man som vuxen får möjlighet att ställa 
frågor, ge förslag och ta emot information om trygghetssatsningarna. 
 
 
Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 
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